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Vragen van het lid Arib (PvdA) aan
de minister van Justitie over het
ronselen van meisjes door
«pooierboys» in de regio Den Haag.
(Ingezonden 9 maart 2009)

1
Kent u het bericht over een meisje dat
uit handen van een groep pooierboys
is gered?1

2
Is het waar dat er in de regio
Voorburg en Den Haag een groep
pooierboys actief is die meisjes op
scholen ronselt?

3
Is het waar dat mede door de krant
«Posthoorn» ouders werden
gewaarschuwd voor deze criminele
groep pooierboys en dat hierdoor een
15-jarig meisje, dat gedwongen was
in de prostitutie te werken is gered?
Wat vindt u hiervan? Deelt u de
mening dat instellingen zoals
scholen, jeugdzorg, GGz-instellingen
en politie, ook een
verantwoordelijkheid hierin hebben?
Zo ja, op welke manier geven zij
uitvoering aan hun taken, zoals
voorlichting, preventie en adequate
hulpverlening en opvang aan
slachtoffers van pooierboys?

4
Is het waar dat het betrokken meisje
eerst hulp heeft gezocht bij de politie
om aangifte te doen, maar niet

serieus werd genomen? Bereiken u
ook signalen dat er meer
politieregio’s zijn die aangiftes van
seksueel geweld, huiselijk geweld en
gedwongen prostitutie niet altijd
adequaat behandelen en dat
slachtoffers vaak om deze reden van
aangifte afzien? Zo nee, bent u bereid
hier een onderzoek naar te laten
doen?

5
Is het waar dat er meer regio’s zijn
dan Voorburg en Den Haag waar
pooierboys actief zijn? Is het waar dat
de regio Flevoland ook tot een
favoriete regio van de pooierboys
behoort, omdat bekend staat dat de
politie in deze regio niet hard
optreedt tegen deze criminelen?

6
Op welke wijze is de opvang voor
slachtoffers van pooierboys
geregeld? Is het waar dat een ernstig
tekort bestaat aan opvangplaatsen
voor slachtoffers van pooierboys en
dat de opvang in Friesland een
wachtlijst kent van vijf maanden? Zo
ja, wat is uw mening hierover en wat
gaat u hieraan doen? Is het waar dat
slachtoffers vaak moeten
onderduiken omdat er geen opvang
is die voor deze meisjes veiligheid
biedt?

7
Is het waar dat de reguliere
hulpverlening niet toegesneden is op
deze categorie meisjes en dat zij vaak
van het kastje van de muur worden

gestuurd? Zo ja, op welke wijze denkt
u de hulpverlening aan slachtoffers
van pooierboys te verbeteren?

1 De Posthoorn, 3 maart 2009.

Antwoord

Antwoord van staatssecretaris
Albayrak (Justitie), mede namens de
minister voor Jeugd en Gezin en de
staatssecretaris van Volksgezondheid,
Welzijn en Sport (ontvangen 11 mei
2009), zie ook Aanhangsel
Handelingen, vergaderjaar
2008–2009, nr. 2105

1
Ja.

2
Navraag bij Politie Haaglanden leert
dat hierover bij de politie buiten de
lokale perspublicaties, geen signalen
bekend zijn.

3
Het is ontoelaatbaar dat een
minderjarig meisje gedwongen wordt
tot prostitutie. Dat dit meisje in dit
specifieke geval na een
waarschuwing vanuit de media gered
is, stemt mij dan ook positief. De
Posthoorn is overigens niet in contact
getreden met de Politie Haaglanden
in het kader van de publicaties.
Ouders, scholen, gemeenten en
andere partijen hebben een
verantwoordelijkheid op het gebied
van seksuele en relationele vorming
van jongeren en bevordering van
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seksuele gezondheid. Er is de
afgelopen jaren steeds meer
aandacht voor het voorkomen van
seksuele dwang in het algemeen,
voor de preventie rond en
voorlichting over pooierboypraktijken
en voor de hulpverlening aan
slachtoffers. De Staatssecretaris van
Volksgezondheid Welzijn en Sport is
verantwoordelijk voor het beleid op
het gebied van seksuele gezondheid.
Eén van haar speerpunten is het
weerbaar maken van jongeren; het is
belangrijk dat jongeren hun eigen
wensen en grenzen ten aanzien van
seksualiteit kennen en kenbaar
durven maken. Voor het bevorderen
van seksuele gezondheid zorgt het
Ministerie van Volksgezondheid
Welzijn en Sport onder andere voor
goede voorlichting (denk aan
campagnes en lespakketten voor
scholen) en toegang tot
laagdrempelige hulpverlening
(bijvoorbeeld gratis en anonieme
Sense-spreekuren voor jongeren tot
25 jaar)ondermeer met het beleid op
het gebied van seksuele gezondheid
probeert het kabinet problemen als
seksuele dwang, zoals
pooierboypraktijken, te voorkomen.

4
Met het betreffende meisje is in
eerste instantie door rechercheurs
van een wijkbureau, onder wie jeugd-
en zedenrechercheurs, gesproken.
Vervolgens heeft er op 19 februari
2009 een gesprek plaatsgevonden
met recherchespecialisten van de
ploeg Commerciële Zeden. Gezien de
ernst van haar verhaal, de
omstandigheden en het feit, dat het
meisje minderjarig is, is er contact
geweest met haar gezinsvoogd. In
overleg met haar vader is door
Jeugdzorg een onderkomen voor het
meisje gezocht bij familie. Vervolgens
is het meisje echter op initiatief van
haar moeder via een niet bij ons
bekende hulpverleningsorganisatie
op een voor ons onbekende plaats
ondergebracht. Inmiddels hebben
meerdere gesprekken
plaatsgevonden met de ouders van
het meisje teneinde het contact te
herstellen en haar via de ons bekende
hulpverleningsinstanties onder te
brengen om het onderzoek voort te
kunnen zetten. Vastgesteld kan
worden dat de signalen van het
meisje door de politie serieus zijn
genomen.
Voor de door u geschetste
problematiek omtrent de aangiftes
van seksueel geweld, verwijs ik u

naar antwoorden op eerdere
Kamervragen over deze
aangelegenheid (nummer
2009Z02043/2080912500 en
2009Z02037/2080912450).

5
De vraagstelling suggereert, dat de
Regio Haaglanden en de regio
Flevoland tot een favoriete werkplek
voor mensenhandelaren zou behoren
omdat de politie in deze regio niet
hard tegen deze criminelen optreedt.
Deze suggestie mist feitelijke
grondslag.

6 en 7
Mijn uitgangspunt is dat slachtoffers
van pooierboys tijdig de hulp krijgen
die ze nodig hebben. Dit kan op
verschillende manieren. Als een
jeugdig slachtoffer van een pooierboy
opvoed- en opgroeiproblemen heeft,
dan kan zij (of hij) in aanmerking
komen voor jeugdzorg.
In de jeugdzorg zijn er
hulpverleningsprogramma’s die
ervoor zorgen dat meisjes die
gevoelig zijn voor pooierboys
weerbaarder worden tegen deze
kwalijke invloeden. Verder kunnen
slachtoffers van pooierboys worden
opgevangen bij het project «Asja»
van de stichting Fier Fryslân. Het is
mij niet bekend dat er in Friesland
voor de opvang een wachtlijst van vijf
maanden is. Als geslotenheid nodig
is om te voorkomen dat het
slachtoffer zich aan de zorg onttrekt
of daaraan door de pooierboy zal
worden onttrokken, dan kan de
jeugdige in de gesloten jeugdzorg
terecht komen. Dit is aan de orde als
opname in de open jeugdzorg geen
optie is in verband met de veiligheid
van het slachtoffer. Op dit moment is
er één slachtoffer van een pooierboy
die op een plek wacht.
Vanuit Justitie is sinds 1 januari 2008
de pilot «beschermde opvang»
gestart, waar alleenstaande
minderjarige vreemdelingen (amv’s)
die (mogelijk) slachtoffer zijn of
dreigen te worden van
mensenhandel, beschermd worden
opgevangen.
Verder ontwikkelen de
Staatssecretaris van Justitie en de
Staatssecretaris van Volksgezondheid
Welzijn en Sport momenteel een pilot
voor de opvang van slachtoffers van
mensenhandel. Hier zal
gespecialiseerde hulpverlening
worden verleend. Ook wordt via de
pilot het aantal plaatsen in de opvang
vergroot. Via de pilot zal worden

onderzocht op welke manier in de
toekomst voldoende en kwalitatief
goede opvang en hulpverlening voor
slachtoffers van mensenhandel zal
moeten worden gerealiseerd.
De reguliere hulpverlening kan bij het
Expertisepunt Jeugdprostitutie
terecht voor kennis over
hulpverlening aan slachtoffers van
pooierboys. Dit expertisecentrum
wordt door de ministeries van
Volksgezondheid Welzijn en Sport en
van Justitie gefinancierd en bundelt
«good practices» op het gebied van
het tegengaan en voorkomen van
jeugdprostitutie.
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